
Vážení spoluobèané,
tak prázdniny máme za sebou a na dohled jsou již Vánoce. O poèasí si mùže
udìlat každý názor sám, ale asi si budeme muset zaèít zvykat na extrémní
jevy, které budou èastìjší, než jsme doposud byli zvyklí. 

Hlavními prioritami letošního roku byly již mnohokrát zmiòované dvì
investièní akce a to “Dostavba sportovního areálu” a “Rozšíøení mateøské školy
v Nìmèicích”. 

První stavba se vtéto dobì, kdy píši tento èlánek, nachází vtémìø
dokonèeném stavu, probíhá odstraòování drobnìjších vad a nedodìlkù a
následnì bude dojednána závìreèná cena. Mateøská škola je již vprovozu a
zkolaudovaná a dolaïujeme závìreèný úèet stavby. Právì zde bych chtìl
podìkovat dodavateli - Clubu akciové spoleènosti Nìmèice za vstøícný pøístup
a dodržení stanoveného termínu, který byl skuteènì ,,šibenièní“. 

Pøedchozích pár nepøíliš rozvitých vìt vlastnì obsáhlo nejvìtší objem
naší èinnosti vtomto roce, díky èemuž jsme vpodstatì bez penìz. 

Malými kroky jsme ,,pøicupitali“ kpáteøi obecního života kplnìní a
neplnìní rozpoètu. Faktem je, že propad za I. pololetí nepøekroèil 10% . Ovšem
druhá polovina letošního roku má mít pro nás horší prùbìh. 

Pøi naplnìní obávaného pøedpokladu mohou být pøíjmy obce menší o
1,5- 2 mil Kè, což vzhledem k10 milionovému rozpoètu staví naši obec stej-
nì jako jiné obce a mìsta do velmi svízelné situace. Nepoèítejte stím, že nám
nìkdo nìkde nìco pøidá. Kraj pøi omezování svých režijních nákladù smìøuje
zbylé finance do zdravotnictví a na úhradu regulaèních poplatkù a o státu je
ztráta èasu mluvit. Pøíští rok díky setrvaènosti má být ještì horší než letošní.
Uvidíme, budeme tedy svítit veøejným osvìtlením a sekat zeleò, na nic jiného
asi vpøíštím roce díky vminulosti a letos realizovaným stavbám dofinancova-
ným zúvìrù, nebudeme mít. 

Všeobecná situace se podepsala i na našich dalších plánech. Pro-
tipovodòové úpravy se nacházejí ve fázi posuzování a výsledek je oèekáván
až nìkdy ke konci roku. Pro I. etapu rekonstrukce vodovodu hledáme vhodný
zdroj financování. Vyhlídky nejsou moc valné, nikde nám nedají víc jak 70 % a
vzhledem kpøedpokládaným nákladùm okolo 18. mil Kè se náš podíl spolufi-
nancování pohybuje nìkde okolo 5-6 mil Kè. To je nad naše souèasné ba i
budoucí možnosti. 

Pøesto hledáme øešení, asi budeme muset stavbu rozdìlit na menší,
dílèí èásti. Tím se ale zase výraznì prodlouží doba realizace i èerpání zdrojù
obce, které budou opìt chybìt jinde.

Neustále se nìco dìje. Vnejbližší dobì bude zveøejnìn termín veøe-
jného projednání územního plánu Nìmèice. Od øíjna se obec stává plátcem
DPH a bìhem øíjna také bude na OÚ zahájen provoz pracovištì Czech – point
a bude zprovoznìna datová schránka obce. Ktomuto projektu pouze øíkám,
že jsem doposud nezažil zmatenìjší dotaèní titul. Vybavení zmiòovaného pra-
covištì bude totiž dotováno ze státních dotaèních prostøedkù, jehož podmínky
byly nìkolikrát od jara letošního roku zmìnìny a také prodlouženy. Na mini-
sterstvu totiž zjistili, že vyøízení cca 4500 žádostí o dotaci prostì nemohou v
pùvodnì stanovených termínech zvládnout, a tak se upravuje a my dole se
mùžeme ztoho všeho zbláznit. Vlastní projekt bude zajisté èasem pøínosem
pro obèany, ale zpùsob realizace vzbuzuje rozpaky nad hospodaøením sve-
øejnými prostøedky.

Vloni a pøedevším letos jsme také vìnovali velkou pozornost snižování
zrát vodovodu a jeho opravám. Stálo to dost penìz, ale stálo to zato. Výrazným
zpùsobem se nám podaøilo ztráty snížit, což by se mìlo odrazit i na snížených
nákladech, pøedevším na úspoøe drahé elektrické energie. Elektrická energie
pøedstavuje velmi výraznou položku pøi stanovení cen vodného a stoèného. 

Když se ještì vrátím krekonstrukcivodovodu- velmi peèlivì budeme
letos hodnotit ekonomiku vodovodu a kanalizace. Díky všeobecnému
nedostatku finanèních prostøedkù se pøitvrzují podmínky pro získání dotací a
my budeme dokládat, zda jsme využili všech legitimních forem pro “naplnìní”
obecní kasy. Tzn. zda je cena vodného a stoèného stanovena jako kompletní,
nebo jen zprovozních nákladù bez “odpisù“. Ztìchto “odpisù“ bychom totiž
mìli hradit právì ty rekonstrukce. Jestliže tyto peníze nejsou, je nutné je dodat
z daòových a nedaòových pøíjmù obce, ale kde je brát, když nejsou. Mùže se
opìt dostat na program takéúprava danì znemovitosti. Bohužel letos jsme
výraznì omezili dalšídrobnìjší èinnosti a plány. Uvidíme, jak dopadneme ke
konci roku a dál se uvidí. Dlužíme propojení rozhlasu Nìmèic a Zhoøe a
ozvuèení místních èástí Pudilky a Podrybníku. Znovu se dala pomalu do pohy-
bu pøíprava podkladù projektové dokumentace pro chodník ve Zhoøi. Ještì ke
Zhoøi. Nedávno jsem si pøeèetl èlánek voblíbením Èeskotøebovském zpravo-
daji. Nebudu ho ale komentovat, protože je naprosto zbyteèné se bavit o
nìèem, co zákonytéto republiky neumožòovali a neumožòují. Øíkal jsem
tenkrát a øíkám to i teï. Každý obèan si dále mùže otevøít stránky naší obce i
mìsta Èeská Tøebová a sám si mùže udìlat obrázek o rozdílu pøíjmu na
obèana. Samozøejmì vÈeské Tøebové mají výraznì vyšší pøíjem na ,,hlavu“
než vnaší obci, ale rozhodnì se nejedná o nìkolikanásobek, jak bylo
deklarováno. Já nedìlám rozdíl mezi obèany Nìmèic, Pudilky, Zhoøe a Èlupku.
Nejsem si vìdom, že by se obèasné našich èástí nìkdy mezi sebou rozhádali.
Jestliže se nìkdo snažil zasít semínka nesvárù, rozhodnì to nebyli naši
obèané. Jsme jedna obec a tak ktomu pøistupuji. Fakt je, že nelze výdaje
smìøovat pomìrnì do jednotlivých èástí obce podle poètu obèanù, to je
zavádìjící. Je to o tom, kde jsou umístìny jaké provozovny a kam jsou smìøo-
vaný realizace pøijatelných projektù. Pro projekty jsou stanoveny podmínky,
další známé i ménì známé okolnosti a vneposlední øadì i efektivnost vyna-
ložených prostøedkù. Rozhodnì se nejedná o jednoduché záležitosti.

Jinak si myslím, že nám doposud letošní rok pøinesl dost a dost kul-
turních, spoleèenských a sportovních akcí. Nerad bych na nìco nebo nìkoho
zapomnìl, ale aktivity divadelního spolku, sboru dobrovolných hasièù,
sportovcù vrùzných odvìtvích, provozovatele restaurace Kulturního domu,
pøinesly obèanùm i pøespolním dost a dost možností se sejít a ,,utužit“
spoleèný život vobci. Jen pro doplnìní ještì uvádím, že hasièská soutìž s
pøíjezdem dne 5.9. 2009 se prý, dle vzpomínek zúèastnìných, velmi vydaøila.
Snad i díky doprodeji soutìžních vzorkù zI. roèníku Nìmèické š•opky, kdy
díky aktivitì všech pøítomných vèetnì pøíkladnému pøístupu SDH Pøívrat byly
vzorky smìnìny za celkovou èástku 3.100,- Kè, která byla pøedána mateøské
škole. 

Dívám-li se zpìt, zjiš•uji, že jsem dnes již napsal dost. Urèitì jsem na
spoustu vìcí zapomnìl a vzpomenu si až bude pozdì, ale alespoò mnì zbude
zase nìco na pøíštì. 

Pøeji všemètenáøùm Zlatého pásku i všem obèanùm naší obce pøí-
jemný podzim a na pøedvánoèní setkání na tìchto stránkách se budu tìšit.

- Ing. Josef Racek,starosta obce
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Z  j e d n á n í  O b e c n í h o  z a s t u p i t e l s t v a

Zastupitelstvo obce Nìmèice schválilo
C umístìní skøínì zAvie a zatravòovacích dlaždic u èp.117 vNìmèicích dle pøed-
ložené situace.Skøíò bude pøimìøenì upravena okolí
C pøedbìžnì prodej stavebního pozemku è.346/2 vNìmèicích, Zhoøi.Bude zveøej-
nìno na úøední desce obce a následnì projednáno vZO
C umístìní zahradního pøístøešku na p.p.115/3 vNìmèicích vprovedení dle pøed-
loženého návrhu
C zámìr na vybudování domovní èistírny odpadních vod dle pøedloženého návrhu
projektové dokumentace u èp.111 ve Zhoøi
C bezplatné užívání sálu pro pøedstavení, které bude hrát místní Spolek divadel-
ních ochotníku Šlégl, vèetnì potøebných zkoušek (bude upraveno ve smlouvì o
užívání sálu mezi obcí a spolkem)
C hospodaøení obce Nìmèice za rok 2008 bez výhrad
C závìreèný úèet obce Nìmèice za rok 2008
C vyøazovací protokoly na vyøazení 2 ks kontejnerù a podvozku DPR 212
C Dodatek è.1 kSOD è.9040/01 ze dne 24.4.2009.Zmìna ceny na 6.896.079,- Kè
je zpùsobena pøeøazením položky na dostavbu bytu z9 % na 19 %DPH
C prodej novì vzniklé p.p.1523/4 o výmìøe 50 m2 za cenu 21,- Kè/m2, za celkovou
cenu 1.050,- Kè(bližší ve smlouvì)
C prodej p.p.49/6 o výmìøe 55 m2 za cenu 21,- Kè/m2, za celkovou cenu 1.155,- Kè
(bližší ve smlouvì)
C Dodatek è.1 ke smlouvì o poskytnutí dotace è.PU/0314/S na dostavbu
sportovního areálu vNìmèicích.Dodatek obsahuje zmìnu termínu pro pøedložení
závìreèné monitorovací zprávy a zmìnu èísla úètu pro platební styk.
C smlouvu o dílo (SOD) è.06/2009, zpracování PD pro zmìnu stavby pøed
dokonèením – stavba sportovních kabin(bližší ve smlouvì)
C SOD è.07/2009, zpracování PD pro zmìnu stavby pøed dokonèením – høištì TJ
Sokol Nìmèice(bližší ve smlouvì)
C SOD è.08/2009, zpracování PD pro stavební øízení na Doplnìní sportovního
areálu Nìmèice(bližší ve smlouvì)
C smlouvu o zøízení vìcného bøemene na p.p.è.361/27 a 29 vNìmèicích, Zhoøi,
k.ú.Zhoø u Èeské Tøebové, pro vedení NN
C Umístìní fotovoltaických èlánkù na støeše èp.9 vNìmèicích dle pøedloženého

návrhu (cca 30 ks o rozmìrech 1,5 x 1m).Žádost èj.: 417/2009/St došlá dne
3.7.2009.
C pøíspìvek na penzijní pøipojištìní pro p.J.Vytlaèila dle platné smìrnice, žádost
è.j.: 436/2009/ST, došlá dne 14.7.2009
C pøíspìvek na úpravu koruny jírovce (kaštanu) u èp.55 vNìmèicích ve výši
1.000,- Kè, vsouladu susnesením ZO è.us.: 107/2006/I ze dne 14.8.2006, žádost
è.j.: 456/2009/St, došlá dne 22.7.2009
C Pøíspìvek na stavbu hospice pro potøeby Puk vChrudimi ve výši 2.000,-
Kè.Žádost è.j.: ze dne 26.5.2009.Pøíspìvek nepodléhá vyúètování.
C Pøíspìvek na závody vbìhu do vrchu ve výši 1.000,- Kè.Žádost è.j.347/2009/St
došlá dne 1.6.2009.Pøíspìvek nepodléhá vyúètování.
C požádat PF o pøevod, koupi p.p.PKè.928/1, 934 a p.p.KNè.890, 927, 928/2, 929/2
v Nìmèicích, Èlupku, k.ú.Nìmèice u Èeské Tøebové, pro výstavbu poldru
C požádat PF o pøevod, koupi èásti p.p.Pkè.344/1 vNìmèicích, Zhoøi, k.ú.Zhoø u
Èeské Tøebové pro úèely výstavby RD
C Kanalizaèní øád kanalizace pro veøejnou potøebu na území obce Nìmèice
C Provozní øád pro trvalý provoz ÈOV Nìmèice
C vyøazovací protokol ze dne 5.8.2009 na vyøazení dvou kontejnerù a jednoho
pøívìsu OKP
C Smlouvu o poskytnutí dotace na požární techniku a vìcné prostøedky è.:
KH/2009/02290-Pk, dotace ve výši 10.000,- Kè
C Smlouvu o poskytnutí grantu od Puk na podporu volnoèasových aktivit è.:
OŠKT/09/00961 pro ZŠ vNìmèicích, ve výši 8.000,- Kè
C skácení 1 smrku na p.p.867 ve vlastnictví žadatele vobci Nìmèice, k.ú.Nìmèice
u Èeské Tøebové, žádost è.j.: 300/2009/ST, došlá dne 7.5.2009
C skácení 3 bøíz na p.p.115/4 ve vlastnictví žadatele vobci Nìmèice, k.ú.Nìmèice
u Èeské Tøebové, žádost è.j.: 458/2009/ST, došlá dne 22.7.2009
C zaslání výzvy subjektùm, kteøí provozují na pozemcích vkatastru obce Nìmèice
zemìdìlskou èinnost, aby pøizpùsobili osevní plány, provedli taková opatøení, aby
zamezili, èi výraznì omezili možnost záplav vobci vdùsledku pøívalových deš•ù
C smìrnici pro prodej stavebních pozemkù vobci Nìmèice, vk.ú.Nìmèice u
Èeské Tøebové a k.ú.Zhoø u Èeské Tøebové
C cenu za 1 m3 dovezených kalù na ÈOV, cenu ve výši 100 Kè/m3
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VÝZVA OBÈANÙM
Žádáme obèany, aby vden svozu TKO (popelnic) maximálnì dbali na zachování
prùjezdnosti místních komunikací a neparkovali motorová vozidla na krajnicích a
toènách. Stavíme mnohokrát øidièe svozového vozidla pøed neøešitelné situace, což
mùže mít za následek i nevyvezení nìkterých popelnic. Jedná se pøedevším o ulice
na Èlupku a ve Zhoøi. Dìkujeme za pochopení 

Obecní úøad Nìmèice 

VÝZVA OBÈANÙM
Žádáme obèany, aby pøi jarním a podzimním svozu nebezpeèných a velkoobje-
mových odpadù, když již se nemohou dostavit vurèený den a hodinu na místech
urèených kuložení odpadù (viz harmonogram svozù), provádìli pøimìøenou sepa-
raci. Pokud možno dávat zvláš• na hromady televize, elektroniku, bílou techniku (led-
nièky, mrazáky), praèky, velkoobjemný odpad, nebezpeèný odpad apod. Velmi tím
usnadníte následující separaci odpadù a vlastní odvoz. Rozebírání navežených hro-
mad odpadù je opravdu nároèná práce. Dìkujeme za pochopení.

Obecní úøad Nìmèice 

Spoleèenská kronika

V období od èervence do záøí
hhgg

se v naší obci narodili
Suchánek Karel Èlupek 80
Suchánek Stanislav Èlupek 80
Èástková Michaela Nìmèice 66
Matìj Mikl Nìmèice 137

oslavili svá významná životní jubilea
(pouze 60, 65, 70, 75, 80, 85, 90 a vícelet)

Provazníková Božena Èlupek 98 let 
Nìmeèková Marie Zhoø 85 let
Myška Stanislav Nìmèice 85 let
Myšková Zdeòka Èlupek 75 let 
Zýka Jaroslav Zhoø  75 let
Dostálová Alena Èlupek 70 let
Bartoníèek Zdenìk Nìmèice 65 let
Beranová Zdeòka Zhoø  65 let
Glesnerová Pavla Èlupek 65 let
Kudrna Jiøí Zhoø 65let
Šplíchal Václav Nìmèice 60 let

jsmeserozlouèili
Vytlaèilová Božena Nìmèice
Jasanský Jiøí Zhoø
Landová Božena Zhoø
ŠotolaJosef Èlupek

hhgg

K a l e n d á øK a l e n d á ø a k c ía k c í
3.10. Obec - Beseda s dùchoci
7.10. Obec - Den otevøených dveøí - Sportovní areál 

10.10. - Bazar dìtského obleèení
11.10. Škola - Drakiáda (fotbalové høištì)
16.11. Ochotníci- Divadelní pøedstavení “Jak to bylo s Rùženkou”
5.12. Sokol - Mikulášská zábava
12.12. ISKAREX- Vánoèní bìh okolo Zlatého Pásku (okolí obce)
25.12. Sokol - Štìpánská zábava
31.12. SZMKT- Silvestrovské vážení

Není-li uvedeno jinak, konají se akce v Kulturním domì v Nìmèicích



C o  j e  a  c o  n e n í  v i d ì t
napsal Claude Frédéric Bastiat v èervenci 1850

V. Veøejné práce

Když národ dospìje k jistotì, že nìjaký velký
podnik bude prospívat spoleènosti, tak je veskrze
pøirozené, že jej uskuteèní z výtìžku spoleèných
pøíspìvkù. Pøiznávám se však, že mi dochází
trpìlivost, když slyším, jak se pøi prosazování
takového rozhodnutí uvádí jako argument tento
hrubý ekonomický omyl: „Je to ostatnì prostøedek,
jímž se pro dìlnictvo vytváøí práce.“

Stát zøizuje novou silnici, buduje palác, opravu-
je ulici, hloubí prùplav; dává tím práci jistým dìl-
níkùm - to je to, co je vidìt; zároveò však pøipravu-
je o práci jiné dìlníky - to je to, co není vidìt.

Podívejme se, jak se provádí stavba silnice.
Tisíc dìlníkù pøichází každé ráno a pak odchází
každý veèer, pøièemž si každý odnáší svou mzdu, to
je zøejmé. Kdyby stavba silnice nebyla naøízena
dekretem, kdyby potøebné penìžní fondy nebyly
odhlasovány, tito dobøí lidé by nemìli ani tuto práci,
ani tuto mzdu; to je stále ještì zøejmé.

Avšak je to všechno? Nezahrnuje tato operace
jako celek ještì nìco jiného? Cožpak v okamžiku,
kdy pan Dupin10 pronáší ona posvátná slova:
„Shromáždìní pøijalo návrh“, se stane zázrak a ony
milióny sestoupí po mìsíèních paprscích do pok-
laden pánù Foulda11 a Bineaua12? Jestlipak není
nutné - pokud má výše zmínìný proces dospìt ke
svému ucelenému tvaru - aby stát organizoval
nejen svoje výdaje, ale stejnì tak svoje pøíjmy, a
aby vyslal výbìrèí daní a pøimìl poplatníky k jejich
placení?

Studujme tedy celou otázku v obou jejích
aspektech. Když konstatujete, k èemu stát použije
ony odhlasované milióny, neopomeòte také konsta-
tovat, k èemu by tytéž milióny použili poplatníci,

kteøí ovšem již tak uèinit nemohou. Pak porozumíte,
že veøejný podnik je jako mince o dvou stranách.
Na jedné je zobrazen dìlník v plné práci a nad ním
heslo: To, co je vidìt; na druhé pak je nezamìst-
naný dìlník a heslo hlásá: To, co není vidìt.

Sofisma, které v tomto spise vyvracím, je ve
své aplikaci na veøejné práce o to nebezpeènìjší,
že slouží k ospravedlòování nejbláznivìjších pod-
nikù a nejpošetilejších marnotratností. Jestliže
nìjaká železnièní tra• nebo most jsou s to poskyt-
nout reálný užitek, pak pøi argumentaci v jejich
prospìch plnì postaèuje, když se prostì odvoláme
na tento fakt. Co se však dìlá, když toto není
možné? Útoèištìm je tehdy tato mystifikace: „Je
nutné obstarat práci pro dìlníky!“

Jakmile padnou tato slova, pøichází rozkaz, aby
se na Martovì poli13 vybudovaly a hned poté zase
odstranily terasy. Veliký Napoleon - jak se øíká - se
domníval, že koná filantropické dílo, když dal
hloubit a zase zarovnávat pøíkopy. Také øíkal: „Co
záleží na výsledku? Nepotøebujeme nic jiného než
vidìt, jak se blahobyt rozšiøuje mezi pracující tøídy.“

Pøistupme teï k jádru vìci. Peníze jsou pro nás
zdrojem iluzí. Když žádáme všechny obèany, aby
pøispìli ke spoleèné vìci formou penìz, znamená
to, že je ve skuteènosti žádáme o vìcný pøíspìvek,
nebo• èástku, která pøedstavuje jejich daòové
zatížení, si každý z nich opatøí svou prací. Nuže,
kdyby se shromáždili všichni obèané, aby v naturál-
ní formì vytvoøili dílo všem užiteèné, bylo by to pro
každého srozumitelné; jejich odmìna by spoèívala
ve výsledcích samotného díla. Kdyby je však nìkdo
svolal a pøinutil stavìt silnice, na nichž nikdo neb-
ude jezdit, a paláce, ve kterých nikdo nebude
bydlet, a to vše jen pod záminkou, že se jim opatøu-
je práce - to by pøece bylo absurdní, a oni obèané
by urèitì s plným oprávnìním namítli: Z takové
práce nemáme nic než mozoly. Radìji pracujeme

sami pro sebe.
Postup, jenž spoèívá v tom, že obèané pøispí-

vají penìzi, a nikoli prací, celkem nic nemìní na
tìchto obecných výsledcích. Avšak v pøípadì, kdy
obèané naturálnì pøispívají svou prací, dochází k
tomu, že ztrátu sdílejí všichni jedinci. Pøi penìžní
formì pøíspìvkù uniknou svému podílu na ztrátì
zamìstnanci státu, což se u každého z jejich spolu-
obèanù projeví jako nezanedbatelný pøírùstek k té
èásti ztráty, která na nìj pøipadá z ryze propor-
cionálního hlediska.

Existuje jeden èlánek ústavy, který zní:
„Spoleènost podporuje rozvoj práce … tím, že stát,
departmenty a obce zøizují veøejné práce, zpùsobilé
k zamìstnání zahálejících rukou.“

Jako pøechodné opatøení v dobì krize nebo za
kruté zimy mùže mít tato intervence daòového
poplatníka dobré výsledky. Funguje stejným zpù-
sobem jako pojištìní. Nepøidává nic ani k poètu pra-
covních míst, ani k souhrnu mezd, nýbrž ubírá z
práce a mzdy v normální dobì, aby to vydala -
ovšemže se ztrátou - v dobách zlých.
Jako opatøení stálé, všeobecné a soustavné není
nièím jiným než zhoubnou mystifikací, nemožností
a kontradikcí, jež pøedvádí malé množství práce,
které vzniklo v dùsledku jejího stimulaèního
pùsobení a které je vidìt, a zakrývá velké
množství práce znemožnìné, které vidìt není.

10André Marie Jean Jacques Dupin (1783-1865) advokát,
poslanec, pøedseda poslanecké snìmovny a zákon-
odárného shromáždìní, pozdìji generální prokurátor.
Starší bratr Charlese Duphina.
11 Achille Fould (1800-1867), politik a finanèník.
12 Jean Martial Bineau (1805-1855), inženýr a politik, min-
istr financí v r. 1852.
13 Pùvodnì volné prostranství na levém bøehu Seiny v
Paøíži, urèené pro konání vojenských pøehlídek; nyní park
mezi Eiffelovou vìží a Vojenskou akademií. 

- Liberální institut (pøeložil: Doc. Phdr. Ján Pavlík)

k z a m y š l e n í . . .

O Krizi
"To, èemu jsme zvykli øíkat hospodáøská krize, je jiné jméno pro

mravní bídu. Mravní bída je pøíèina, hospodáøský úpadek je následek. V
naší zemi je mnoho lidí, kteøí se domní-vají, že hospodáøský úpadek lze
sanovat penìzi. 

Hrozím se dùsledku tohoto omylu.
V postavení, v nìmž se nacházíme, nepotøebujeme žádných geniál-

ních obratù a kombinací. Potøebujeme mravní stanoviska k lidem, k práci
a veøejnému majetku. Nepodporovat bankrotáøe, nedìlat dluhy, nevyha-
zovat hodnoty za nic, nevydírat pracující, dìlat to, co nás pozvedlo z
pováleèné bídy, pracovat a šetøit a uèinit práci a šetøení výnosnìjší,
žádoucnìjší a èestnìjší než lenošení a mrhání. Máte pravdu, je tøeba
pøekonat krizi dùvìry, technickými zásahy, finanèními a úvìrovými ji však
pøekonat nelze, dùvìra je vìc osobní a dùvìru lze obnovit jen mravním
hlediskem a osobním pøíkladem." - Tomáš Ba•a, 1932

... kolik dalších vìcí nám uniká?
....... Na stanici metra ve Washingtonu DC se posadil muž a zaèal hrát nahousle;
bylo studené lednové ráno. Hrál asi 45 minut Bachovy skladby.

Bìhem té doby, jelikož byla špièka, prošlystanicí tisíce lidí, vìtšina z nich ces-
tou do práce. Po tøech minutách prošel kolem muž støedního vìku a všiml si hra-
jícího muzikanta. Zpomalil krok a na pár minut se zastavil, pak spìchal za svými
povinnostmi. O minutu pozdìji dostal houslista svùj první dolar: nìjaká žena mu
hodila peníze do krabice a bez zastavení pokraèovala v chùzi. Po nìkolika minu-
tách se nìkdo opøel o zeï a poslouchal, pak se podíval na hodinky a odkráèel. Evi-
dentnì spìchal do práce. Nejvíce pozornosti mu vìnoval 3letý chlapec. Matka jej
vlekla kolem, spìchala ale dítì se zastavilo a dívalo na houslistu.. Nakonec jej
matka postrèila, dítì pokraèovalo v chùzi ale celou dobu se za houslistou ohlíželo.
Toto se opakovalo s nìkolika jinými dìtmi a všichni rodièe, bez výjimky, je nutili
pokraèovat v chùzi. 

Za celých 45 minut hry se na chvilku zastavilo pouze 6 lidí. Asi 20 mu dalo
peníze, aniž by zpomalilo svùj krok.Vybral 32 dolarù. Když skonèil a nastalo ticho
a nikdo si toho nevšiml.Nikdo nezatleskal, nikdo jej nepoznal. Nikdo nevìdìl, že
tím houslistou byl Joshua Bell, jeden z nejlepších hudebníkù na svìtì.Hrál jedny
z nejtìžších skladeb, které byly kdy složeny, na houslích za 3,5 milionù dolarù. Dva
dny pøed tím, než hrál v metru, vyprodal Joshua Bell divadlo v Bostonu,za
prùmìrnou cenu sedadla 100dolarù.

Toto je skuteèná historka. Inkognito hra Joshuy Bella ve stanici metra byla zor-
ganizována deníkem Washington Post jako souèást exprimentu o vnímání, vkusu a
prioritách lidí.Zadání bylo: na bìžném obyèejném místì v nevhodnou dobu -
dokážeme vnímat krásu? Dokážeme se zastavit a ocenit ji?  Poznáme v neodpoví-
dajících souvislostech talent? Jedním z možných závìrù tohoto experimentu je, že
jestliže nemáme chvilku se zastavit a naslouchat jednomu z nejlepších hudebníkù
na svìtì, hrajícímu nejlepší kdy napsanou hudbu, kolik dalších vìcí nám uniká?

Kácíme, kácíme- kdy budeme sázet?
Za posledních nìkolik let vydává obec více a více povolení ke “Kácení
døevin volnì rostoucích mimo les”.  I když odeèteme ovocné stromy,
jejichž kácení je sice tøeba podle zákona povolovat, ale není dùvod ho
zakazovat, stále ještì zbývá dostatek stromù okrasných, které nenávrat-
nì mizí pod pilami døevorubcù. 
Zákon 114/1992 sice obci UMOŽÒUJE naøídit dle § 9 náhradní výsadbu,
ale pøesto Obec tohoto práva ve svých rozhodnutí nevyužívá. Proè tomu
tak je? Nevím. Dle mého názoru to nemá logiku. Když už musí nìjaká
zeleò ustoupit zájmùm èlovìka, proè ji nenahradit náhradní výsadbou v
jiném, ménì exponovaném místì? Proè?- Kdo ví! .:FŠ:.



M a t e ø s k á   š k o l a
Mateøská školka se pøes prázdniny

promìnila a zvìtšila.Ten, kdo pøišel poprvé
novými dvìømi, nestaèil se divit.Chodba i nová
šatna jsou prostorné místnosti.Do šatny se
vešly botníèky pro 40 dìtí.Ještì štìstí, že jsme
mohli použít botníkové skøíòky ze zásob, které
nám zùstaly od doby, kdy jsme mìli dvì tøídy
dìtí. Staèilo jen upravit dvíøka, pøišroubovat
nové úchytky a botníèky mohou sloužit dál.
Pøed30 lety skøíòky vyrobil Boøivoj Šafáø ze
Èlupku.Stejným zpùsobem jsme využili záso-
by lehátek.V místech, kde bylaordinace paní
doktorky, máme nyní tøídu pro nejmladší dìti,
máme zde nový nábytek, opravené stoleèky a
sedíme na døevìných židlièkách, které pro nás
vyrobili uèni zOdborného uèi-lištì v Èeské
Tøebové.Vzhledem kpožadavkùm hygieny
musely být rozšíøeny toalety tak, aby na 5 dìtí
bylo 1 WC.V nové tøídì jsme pro dìti dali vyro-

bit nábytkovou sestavu, která
tvoøí pokojíèek.Pùvodní dìt-
ský nábytek byl starý 29 let.
Tento dìtský koutek bychom

chtìli dále dovybavit tak, aby
mohl sloužit jako kuchyòka.

Postupnì si tedy zvykáme
v

n o v ý c h
prostorách
a taky nìkdy
bloudíme.Máme radost
spolu sdìtmi, že jsme se
mohli po prázdninách sejít a že
všechny práce byly vèas dokonèeny.
Práce zapoèaly vpolovinì èervna a
dokonèeny byly do 15.srpna.

Po bouølivých pøívalech vody v
èervenci jsme mìli vpískovišti hodnì
naplavené neèistoty, a proto jsem
ráda, že došlo i na výmìnu písku.
Vìøte mi, že nás je teï dost na to, aby-
chom písek pøesívali,tvoøili bábovky i
stavìli mohutné hrady. Další vybavení
zahrady je také již zastaralé, proto se
budeme snažit pøijít snávrhy, jak
zahraduvylepšit.

Chci podìkovat Obecnímu úøadu
za vstøícnost pøi øešení problému s
nedostatkem míst vMŠ.Správná byla
i volba firmy Club zNìmèic.Odvedli
zde kvalitní práci a musím øíci, že jsem
byla klidná, protože jsem vìdìla, že
budou práce provedeny a dokonèeny
vèas.

Na závìr mého pøíspìvku bych
chtìla poznamenat, že nás ještì trápí problém starých oken, kterými proniká
vlhkost a také utíká teplo. Snadse i tento problém vdohledné dobì vyøeší. 

- Vìra Doležalová

C o  b y l o  a  b u d e  p o  d i v a d e l n í c h  p r á z d n i n á c h. . .
V první polovinì roku
jsme úspìšnì zvládli
další Divadelní ples,

sehráli ètyøi reprízy
pøedstavení „Postel
pro andìla“ vokol-

ních vesnicích a stouto hrou
jsme se rozlouèili vydaøenou

derniérou vNìmèicích. Hned po derniéøe režisérka
Martina Pavlišová zaèala pøipravovat další pøed-
stavení, pohádku „Jak to bylo sRùženkou“, kterou
jsme odehráli vkvìtnu vNìmèicích.

V èervnu jsme pøipravili „Druhý Nìmèický po-
tlach“. Jako host zde vystoupila folková zpìvaèka
Pavlína Jíšová se svoji skupinou. Dále se zde
dobøe uvedly skupiny zokolních mìst, jako „Rosa
z Litomyšle“, „Melta“, „Ahasver“ a „Madam“ z
Èeské Tøebové.Pøesto, že se poèasí vydaøilo, pøiš-
lo velice málo divákù.  

Chci touto cestou ještì jednou podìkovat všem,
kteøí se podíleli na pøípravì koncertu i na úklidu po
akci. Myslím ale, že by nejvìtším podìkováním
byla hojná úèast divákù. Je vnaši vesnici bohužel
stále ménì nadšencù, kteøí jsou ochotni zadarmo
vìnovat desítky hodin na pøípravách kulturních
akci. Zato je stále více tìch, kteøí jenom kritizují, že
se vobci nic nedìlá, ale podpoøit nikoho nepøijdou.

Je to sice smutné, ale nás to v
další èinnosti neodradí.

Skonèily letní i divadelní prázd-

niny a nás èeká podzimní turné po okolních ves-
nicích spohádkou „Jak to bylo sRùženkou“.
Zaèínáme vLubné, pokraèujeme vHorním
Újezdì, Kozlovì, Pøívratì, Strakovì a nakonec
derniéru zahrajeme opìt vNìmèicích a to koncem
listopadu. 

Nebude chybìt ani každoroèní ocenìní divadel-
níkù pøi tradièním „Pøedávání OSKARLÙ“. Vìøím,
že se dostaví všichni ochotníci se svými partnerka-
mi a partnery. Zaslouží si to.

- Václav Kodytek



E K O Š K O L A
Vycházka do pøírody

"Škola v lese - les ve škole"
Dìti z 1. a 5. tøídy byly na vycházce " U Kaèenek "- vyèistily studánku,
poznávaly rùzné pøírodniny, zvíøata, rostliny, plnily úkoly ve skupinách i jed-
notlivì, vymýšlely lesní pohádkové bytosti, nakreslily lesního skøítka a
postavily mu z pøírodnin domeèek. Závìr našeho výletu patøil samozøejmì
zase "válení sudù" z kopce dolù s nadšeným výskáním...

Cestou si dìti
nasbíraly pøírod-
niny a následu-
jící den se z
nich ve škole
stali badatelé –
zkoumaly listy,
šišky, døívka,
vìtvièky atd. pod
mikroskopem...

S dìtmi z 2. tøídy jsme se
vypravili do Oseckého údolí,
kde nás èekalo povídání se
zoologem panem Luborem
Urbánkem o ptáècích a
pozorování vodního ptact-
va. Po procházce údolím
jsme vystoupali na
Šibenièní vrch,  který èní
nad Litomyšlí do výšky 363
m/n. Po asi 5 km túøe jsme
se obèerstvili v cukrárnì na
nádraží.

Dìti ze 3. a
4.tøídy navštívily
Vackùv chov
pstruhù v Nedo-
šínì, bìhem ex-
kurze vidìly jikry,
malé plùdky i chovné
pstruhy.
Pan Fabiánek, který

nás celým areálem
provázel,nám také
ukázal krmení pstru-
hù rùzného stáøí a
rùzné velikosti.
Dále jsme pokraèo-

vali do Nedošínského
háje, kde dìti ve
skupinách plnily rùzné
úkoly a na nauèných
tabulích hledaly
odpovìdi na rùzné
otázky.Naší poslední
zastávkou byl rybník
Velký Košíø a stejnoj-
menná nauèná stezka.

Z p r á v y  z e  z á k l a d n í  š k o l y
Co nás èeká

Záøí
 Tvorba tøídních pravidel
 Výlet se školní družinou - vlaky v Èeské Tøebové
 Soutìž v Recyklohraní
 Volba školního ekotýmu
 Fotosoutìž - zažil jsi o prázdninách nìco neobvyklého? Hladil sis tøeba
velblouda, zdolával jsi strmé skály nebo ses potápìl atd.? Apodaøilo se ti pøi
tom vyfotit?

Pravidla soutìže : Mùžeš pøinést pouze 1 foto z letošních prázdnin, fotografie

tì musí zachycovat v neobvyklé èi zajímavé situaci, musí být oznaèena na
zadní stranì jménem a tøídou

! Soutìž konèí v pátek 11.záøí 2009 !

Nabídka zájmových kroužkù na školní rok 2009/2010:
Angliètina

Zobcová flétna 
Pohybové hry 

Ètenáøský kroužek 
Výtvarka 

Spoleèenské hry 
Taneèní kroužek



Vážení spoluobèané, dovolujeme si vás informovat o prázdninovém dìní 
v COUNTRYSALOONU NÌMÈICE.

První akcí konanou o prázdninách byl dìtský den. Pro dìti byly pøipraveny
rùzné soutìže o ceny. Nejvìtší úspìch slavila pøekážková dráha. Vzhledem k
nepøíznivému poèasí nebyla úèast moc velká, ale doufám, že všichni zúèast-
nìní si akci užili. Každý soutìžící si odnesl spoustu sladkostí a cenu. Po
uložení dìtí do postýlek se rozjela rocková zábava pro dospìlé. Na
venkovním pódiu se vystøídaly kapely K.D., W.A.F. a Mixed Picles.
Druhou, zmého pohledu povedenou, akcí byl pivní pìtiboj. Poèasí nám opìt
nepøálo, proto jsme akci pøesunuli do prostoru restaurace. Myslím si, že
nakonec to nikomu nevadilo. Soutìžící pomìøili své síly vpìti pivnì
zamìøených soutìžích. Nejzábavnìjší disciplínou byl pivní slalom, na který
nám SDH Nìmèice zapùjèilo krásné kolo, které mìlo jediný problém, po zah-
nutí doleva, jelo doprava a obrácenì. Soutìžilo se o èestný titul Nìmèický
pivoò roku 2009. Titul si odnesl Adam Sedláèek, na druhém místì se umístil
Martin Beran a poslední medailovou pozici obsadil Martin Tkadleèek. Celkem
se zúèastnilo 15 soutìžících , což je na první roèník úspìch. Každý zpivních
pøíznivcù si odnesl hodnotné ceny, které poskytla firma Pivovary Staropramen.
No a nìkteøí, témìø všichni, si odnesli poøádnou opici, kterou vyhráli na

veèerní taneèní zábavì.
Poslední prázdninovou akcí byl opìt dìtský den. Pro dìti jsme pøipravili
soutìže, ve kterých byla úèast vìtší, než vprvním dìtském dni. Doufám, že
dìti i rodièe byli spokojeni a poslední prázdninový víkend si užili. Veèer se roz-
jela taneèní zábava, která konèila vranních hodinách. 
Po celé léto jsme o víkendech grilovali, pokud nám pøálo poèasí. Dufám že se
vám posezení na terase sgrilovanými dobrotami a toèeným pivkem líbilo.
Úèast byla vždy hojná.
V krásný èervencový den – 21.7., kdy pršelo a pršelo, pøibyli do našeho kolek-
tivu dvì nádherné kamerunské kozy. Po jejich neplánované procházce po obci
se ubytovaly do vybudovaného výbìhu u restaurace. Po dlouhém výbìru
dostali jména Honzík a Karel. Už si zvykly na prostøedí a nejvìtší radost dìla-
jí dìtem.
Na závìr bych chtìla podìkovat všem, kteøí se podíleli na realizaci všech akcí.
Od místní mládeže, která pøišla pomoct na dìtské dny, pøes svého bratra,
který dìlal èasomìøièe a technickou výpomoc na pìtiboji, až po Pakiju, který
se se svým autem postaral o dopravu objemnìjších pøedmìtù. Asamozøejmì
nesmím zapomenout na štamgasty.... No a pro ty, co u nás ještì nebyli bych
dodala: Je tu skvìle, pøijïte se podívat taky.

C o  s e  d ì j e  vh o s p o d ì...

RESTAURANT COUNTRY SALOON
rauty, svatby, f i remní akce, smuteèní host iny

sál 400 míst,  venkovní terasa, gr i l  bar,
ve výbìhu kamerunské kozy, vyžit í  pro dìt i

tel . :  777965 403, 776601 925

Voda zdražuje- Po Ústí i Litomyšl
Litomyšl (dp, ÈTK) - Za normálních okolností se zdražuje voda na zaèátku roku. Ovšem po Ústí
nad Orlicí oznámila výrazné zdražení v srpnu i Litomyšl.
Dùvod? Kvùli krizi prudce klesají odbìry vody.
„Snažili jsme se cenu udržet, ale snížily se tržby o ètvrtinu a zvýšily se náklady," øekl starosta Lito-
myšle Michal Kortyš.
V Litomyšli proto tento týden zdražilo vodné a stoèné na 50 korun. Cena se zvýšila o 8,50. Podle
starosty výraznì klesly odbìry vody domácností i podnikù. Vodárny reagují na pøipravovanou mod-
ernizaci kanalizace a èistièky odpadních vod.Vodné a stoèné se obvykle mìní na poèátku roku. Zda
lidem v Litomyšli zdraží v lednu voda znovu, nedovedl starosta øíct. “To nevím. Kalkulace se bude
dìlat až na konci roku," uvedl.Litomyšl se nyní cenou vyrovnala okolním mìstùm. Kolem 50 korun
za vodné a stoèné platí také ve Vysokém Mýtì a ve Svitavách. V Moravské Tøebové je stojí 56
korun a v Polièce lidé za kubík vody zaplatí 60,90 korun.„Není to málo, ale ta cena je realistická. K
dalšímu zdražování nevidím dùvod. Chtìl bych vìøit, že tato cena pár let vydrží," optimisticky øíká
starosta Polièky Jaroslav Martinù.
Ke zdražení pøistoupily od srpna i vodárny v Ústí nad Orlicí. Hlavním dùvodem byl ale snížený odbìr
vody textilkou Perla, která je v konkurzu. Obyvatelùm zdražilo vodné a stoèné o 27 procent na témìø
57,80 koruny. „Tím, že je Perla vkonkurzu, je jasné, že nebude takovým dodavatelem odpadních
vod jako dosud. Když podìlíme náklady plánovanými kubíky vody, vyjde nám, že musíme zdražit,"
uvedl nedávno Martin Lang, øeditel spoleènosti Tepvos.
Vodné a stoèné v Ústí nad Orlicí a Litomyšli stále nestojí v Pardubickém kraji nejvíc. Nejdražší voda
je v Chrudimi, kde vodné a stoèné stojí 67,49 koruny. Druhé nejdražší jsou Pardubice s cenou 63,14
koruny.
V lednu se kvùli potížím podnikù, a tím i menším odbìrùm vody dá oèekávat další nápor na
penìženky domácností. V Chrudimi do toho navíc vstoupí novinka - vodárny zavedou
dvousložkovou cenu vody. Obyvatele rodinných domkù se studnou, kteøí vodu z vodovodu používají
jen na vaøení, zaplatí víc než dosud.

P o D Z I M N ÍP o D Z I M N Í
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Ve dnech 9.10.2009 a 10.10.2009
se v zasedací místnosti Obecního úøadu uskuteèní 

již tradièní

B a z a r  
P O D Z I M N í H O  

a  Z I M n í h o
o b l e è e n í

Pøíjem zboží- pátek 10:30 - 11:30 a 15:00 - 17:00 

Nakoupit budete moci v sobotu 8:30 - 12:00

- Na Vaši úèast se tìší poøadatelky



Vážení fotbaloví pøíznivci,
dovolte mi v krátkosti informovat Vás
o novinkách a plánech našeho oddílu
ve fotbalové IV. tøídì okresního pøe-
boru v soutìžním r oèníku 2009 -
2010. 

Pro tuto sezónu jsou pro nás pod-
statné hlavnì dv a momenty. Tím
prvním je skuteènost, kterou vìtšina z
Vás vidí a urèitì sleduje a tou je pøe-

stavba areálu fotbalového høištì. Ta nás nutí k tomu, že pod-
zimní èást sezóny musíme sehrát na høištích soupeøù. Naštìstí
na poslední chvíli nám svaz vyšel vstøíc a umožnil tuto
skuteènost v rámci zmìn y poøadatelství, takže si nikde
nemusíme najímat „domácí høištì”. Naopak na jaøe bychom mìl i
vìtšinu zápasù hrát na domácí pùdì. P evnì vìøím tomu, že ta
domácí pùda od jara bude opravdu realitou, i když nìkter é
necitlivé zásahy dodavatelù pøestavby areálu pøímo do pozemku
høištì tento optimismus tr ochu ubíjejí. Kvalita provedení závla-
hového systému a terénních úprav povrchu høištì nedává v tuto
chvíli 100% záruku zahájení jarní èásti sezóny na domácím
høišti.

To, že v pøedchozím odstavci zmiòuji vìtšinu a ne všechn y
zápasy na domácí pùdì na jaøe, souvisí s druhým zmiòovaným
momentem. Do soutìže se totiž pøihlásilo pouze osm mužstev a

proto bylo rozhodnuto hrát tuto tøídu tøíkolovým systémem, tzn.
na 21 kol. Já osobnì to nevidím, hla vnì z hlediska regulérnos-
ti, jako nejlepší øešení, ale alespoò si zahrajeme. Myslím si, že
lepší by bylo rozdìlení okr esu na dvì tøetí tøídy, i z hlediska
najetých kilometrù na zápasy.

Co se týká našeho týmu, tak po nevydaøené loòské sezónì,
jsme si dali za cíl umístìní do tøetího místa. Došlo k nìkterým
zmìnám v týmu, novì pøišli hráèi Votøel, Borek, Dobiáš a gól-
man Šilar, znovu se vrátili k aktivní èinnosti Pávek, Stráník a
Lambert, prozatím z pracovních èi v druhém pøípadì z mì
neznámých dùvodù skonèili Vytlaèil M. a Jùza Jan. Hostování
jsme neobnovili s hráèi Jorníèkem, Fišerem a Køížem. Souèasný
kádr dle postù èítá 2 golmány, 8 obráncù, 6 záložníkù a 5
útoèníkù. Je tedy z èeho vybírat a doufám , že mužstvo zdravá
konkurence nabudí a bude se na co dívat.

Na závìr chci požádat Vás diváky o fanouškovskou podporu
i na venkovních zápasech, urèitì ji budeme potøebo vat. Pro ty co
ven nepojedou, jsme opìt obno vili informovanost prostøed-
nictvím vývìsní skøíòky u kulturního domu, kde je uv edeno i
rozlosování soutìže. A t y , kteøí by nám chtìl i pomoci ještì více
upozoròujeme, že máme stále u mužstva volné pozice
vedoucího mužstva a asistenta trenéra. Napsal jsem pøedchozí
vìtu s trochou nadsázky, ale pokud by se opravdu našli lidé
ochotni nám s touto prací pomoci, urèitì budou vøele vítáni.

- Vladimír Pavliš, trenér mužstva

S p o r t   -   V o l n ý  è a s

SDH Nìmèice

22.7. se pøes naši obec pøehnal pøívalový déš•, který zpùsobil obèanùm vìtší
èi menší škody. Náš sbor vyjel pouze odèerpat jeden zaplavený sklep, protože
o dalších škodách nebyl bohužel informován.

25.7. se za deš•ù  tropic-
kých uskuteènilo Pou•ové
odpoledne na Èlupeckém

„parketì“. Ti co i pøes nepøíznivé podmínky
pøišli mohli vidìt totem vyrobený Janem
Veselým, Martinem Tkadleèkem a Jiøím
Bednáøem, originální tee-pee od Renaty
Vágnerové, bizona témìø vživotní
velikosti, kterého umìlecky ztvárnily Aneta
Veselá, Nikola Pokorná a Lucie Kováøová.

Disciplíny a soutìže pro dìti pøipravila Iveta Jasanská a Standa Tkadleèek.
Opìt nám pomohl p. Janda, který organizoval lukostøelbu a ukázku karate
pøedvedenou Lenkou Jùzovou a Veronikou Jandovou. Velký dík patøí rodinì
Havlíkových „Kudrnových“zPodrybníka, která pøedvedla ukázku výcviku psù
a ve stylovém obleèení povozila dìti na koních. Veèer zahrál a tentokrát i kva-
litnì zazpíval DJ Tkadlyi, èímž bohužel vzbudil vnìkterých pøítomných touhu
po zpìvu vlastním. Tradièní, tentokrát  velmi nároèný, IQvízotest vyhrál Ví•a
Stránský.

5.9.probìhla tradiènì Netradièní soutìž spøíjezdem Memoriál Josefa
Racka za úèasti 8 družstev. Zasoutìžit si pøijela družstva zHorní a Dolní
Sloupnice, Osíka, Nìmèic a letošní rok i zPøívratu. Zúèastnila se dvì
družstva žen, jedno smíšené a pìt družstev mužù. Soutìžilo se dvoukolovì za
chladného a vìtrného poèasí na podmáèeném terénu. Pøítomen byl bývalý
velitel HZS Litomyšl p. Pavel Džbánek, starostové obcí Øetová, Nìmèice a
Sloupnice.
Pøi této akci se doprodávaly vzorky z „Nìmèické š•opky“. Výtìžek zprodeje
bude vìnován místní mateøské školce.

Samozøejmì musím podìkovat všem sponzorùm a dalším dobrovol-
níkùm, které jsem nejmenoval, za velkou pomoc pøi poøádání obou akcí.

Poøadí       Družstvo Èas    
1 Horní Sloupnice 1:18,00
2 Nìmèice 1:18,92
3 Osík 1:25,59
4 Dolní Sloupnice 1:28,25
5 Øetová (smíšené) 1:31,62
6 Horní Sloupnice (ženy) 1:38,62
7 Pøívrat 1:41,45
8 Dolní Sloupnice 1:43,55

- Jiøí Veselý

Iscarex pohár
Již 14. roèník bìžeckého seriálu snázvem Iscarex pohár letos

zavítá i do Nìmèic. A to rovnou závìreèným Vánoèním bìhem
kolem Zlatého pásku, který bude spojen svyhlášením výsledkù
celého poháru.

Seriál zahrnuje cca. 30 závodù pøevážnì vorlickém regionu,
vìtšina znich je zároveò zaøazena do Orlické bìžecké ligy mládeže a nìko-
lik závodù do Èeského poháru vbìhu do vrchu. Loòského roèníku se zúèast-
nilo více než 5 tisíc startujících. Za tento poèet se nejvìtší mìrou zasloužilo

Mistrovství svìta veteránù vbìhu do vrchu vDolní Moravì,
které bylo do poháru zaøazeno jako jakýsi “èestný” nebodovaný
èlen. Zúèastnilo se ho pøes 600 bìžcù z29 státù svìta.
Vyhlášení poháru, až do loòského roku konané vždy po Vánoèním
bìhu Parníkem vtìlocviènì èeskotøebovské ZŠ Ústecká, letos
probìhne 12. prosince vKulturním domì vNìmèicích.R
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DC S.L.Z.A. Nìmèice
Prázdniny skonèily a zaèala nám nová sezona.

Pravidelnì se scházíme v našem  klubu vsuterénu
KD Nìmèice, kde vpátek trénujeme a dle rozpisu v
nedìli odehráváme ligové zápasy. 
Chtìl bych pozvat pøíznivce šipek na naše zápasy a turnaje, které
budou probíhat od øíjna do dubna. O tìchto akcích budeme informovat
letáky a hlášením vmístním rozhlase.
Podrobné tabulky mùžete sledovat na www.sipky.org 

Termíny zápasù Asociace ÈAKS - AŠASvitavsko1. Liga

datum èas        soupeø místo konání
13.9.200914:00 Skokani Polièka Polièka
4.10.200916:00 Borci Èeská tøebová Èeská Tøebová
11.10.200914:00 SK Mikuleè doma
17.10.200914:00 Ponorka VVV Litomyšl Litomyšl
25.10.200914:00 Komáøi B Koclíøov
1.11.2009 14:00 Liga Vyjímeèných Svitavy doma
8.11.2009 14:00 Skokani Polièka doma
29.11.200914:00 Borci Èeská tøebová doma
6.12.200914:00 SK Mikuleè Mikuleè
10.1.201014:00 Ponorka VVV Litomyšl doma
17.1.201014:00 Komáøi B doma
23.1.201018:00 Liga Vyjímeèných Svitavy Svitavy
31.1.201014:00 Skokani Polièka Polièka
14.2.201016:00 Borci Èeská tøebová Èeská Tøebová
28.2.201014:00 SK Mikuleè doma
6.3.2010 14:00 Ponorka VVV Litomyšl Litomyšl
14.3.201014:00 Komáøi B Koclíøov
21.3.201014:00 Liga Vyjímeèných Svitavy doma
28.3.201014:00 Skokani Polièka doma
11.4.2010 14:00 Borci Èeská tøebová doma
25.4.201014:00 SK Mikuleè Mikuleè
2.5.2010 14:00 Ponorka VVV Litomyšl doma
9.5.2010 14:00 Komáøi B doma
15.5.201018:00 Liga Vyjímeèných Svitavy Svitavy

- Za DC S.L.Z.A. Nìmèice Miroslav Kadrmas ml.

0Nìmèický pivní tria tlon

Již tradiènì se poslední prázdninový pátek konal „Nìmèický pivní triatlon“.  Vzhledem
k rekonstrukci sportovního areálu jsme zázemí pro letošní, již pátý roèník, nalezli u
Kulturního domu. Nástrahy tøí disciplín ( bìh, jízda na kole a pití nápojù ) si letos vyzk-
oušelo 31 závodníkù. 15 mužù, 2 ženy a 14 dìtí, resp. mládeže. Jak celé klání, v
krásném srpnovém podveèeru, dopadlo, uvádím níže ( pouze první tøi v jednotlivých
kategoriích ):

Muži Ženy 
( kolo: 20km, bìh: 3km, pivo: 3ks) ( kolo: 12km, bìh: 2km, limo/pivo: 1ks)
1. Gyombér Martin  00:52:51 1. Èejková Veronika00:35:57
2. Pavliš Lukáš 00:59:10 2. Benešová Hana00:48:15
3. Rossler Milan 00:59:22

Mládež 12-18let Dìti 8-12let
( kolo: 12km, bìh: 2km, limo: 1ks) ( kolo: 2km, bìh 300m, limo: 0,2l)
1. Beneš Václav 00:40:34 1. Urbánková Soòa00:07:46
2. Neužil Filip 00:41:05 2. Jasanská Viola 00:08:35
3. Buhr Jan 00:53:27 3. Vrbická Tereza 00:08:38

Dìti do 8let
( kolo: 2km, bìh 300m, limo: 2loky)
1. Škeøík Ivan 00:07:23
2. Vrbický Matìj 00:07:40
3. Gyombér Martin00:08:03

Doufám, že si všichni závodníci skvìle zasoutìžili, pøihlížející diváci a fanoušci dobøe
zafandili a všichni spoleènì jsme se skvìlì pobavili. Dìkuji všem sponzorùm za pod-
poru, vedoucímu i zamìstnancùm KD za skvìlé zázemí a v neposlední øadì
spolupoøadatelùm za spolupráci. Tìším se  na setkání pøi pøíštím roèníku, který bude
odstartován z novì zrekonstruvovaného sportovního areálu, opìt poslední prázdni-
nový pátek.  

- Za poøadatele Ivan Škeøík

S pøicházejícím podzimem pøichází i nový
roèník šachové soutìže. Vletošním roce jsme
byli zaøazeni do Krajské soutìže støed, která má
11 úèastníkù (oproti loòsku jsme si  polepšili o 2
úèastníky a zahrajeme si tedy více zápasù). Èeká
nás 10 kol, zaèínáme 11.10. 2009 a konèíme
21.3. 2010. Rozdìlení vlastních zápasù bude
urèeno na losovací schùzi. Jací soupeøi nás èeka-
jí? Jsou to družstva C a D Èeské Tøebové, B a C
Litomyšle, D, E a F Polièky, B a C Svitavy a
Mìsteèko Trnávka. Tedy až na Trnávku samé
okolí, což je ekonomicky pøíjemné. Vzhledem  k
pøírùstku dalších družstev u mìstských oddílù
pøedpokládám, že se jedná o mládežnická
družstva. Nebude to jednoduché získat nìjaké
body, zvláštì od  mládežníkù, vždy• když si
vzpomenu, jak nás vloni “vypráskaly” dìti z
Polièky !?! Máme se na co tìšit a opravdu se
tìšíme na lité boje. 

Naše soupiska pro sezonu 2009-2010 vypadá
následovnì:

1. Pìkník Milan 6. Kapoun Martin
2. Pail Milan 7. Dubišar Jiøí
3. Jasanský Karel8. Vrbický Ladislav
4. Myška František9. Hubinka Lukáš
5. Racek Josef

Novinkou letošní sezony je, povinnost
domácího družstva na zápas delegovat vlastního
šachového rozhodèího. Nesplnìní této povinnos-
ti se bude trestat pokutou 100 Kè. Tak jsem
dobrovolnì povinnì potøebné školení absolvoval.
V dalších letech se pøipravují také nìkteré
zmìny, napø. postupný pøechod na digitální
šachové hodiny, od vyšších soutìží knižším,
zmìny èasù na partie apod. Zmìny jsou neustále,
a pak si nìkdo øekne, že šachy jsou archaickým
sportem. 

Doufám, že i letos budeme atakovat
pøední pozice, pobereme nejvìtším rivalùm pár
bodíkù, ostatnì vminulých tøech letech jsme
vždy jako jedni zmála, nìkdy vùbec jediní,
dokázali porazit lídra soutìže a vzávìru pos-
tupující družstvo do vyšší soutìže. Louèím se s
heslem: Šachu zdar, pohodlnosti zmar.

Ing. Josef Racek 

/ /

I. Pøedvánoèní bìh 
okolo Zlatého pásku

Kulturní centrum v Nìmèicích u Litomyšle

Sobota, 12. prosince 2009

startv 11:30 
(èas startu prvního závodu 10:00)

Tra• závodu- Silnice 5000 m (asfalt)

Startovné 30 Kè

Š a c h y


